
Nagovor profesorju Farčniku ob slovesu, 1.8.2023 

Spoštovani profesor FARČNIK, 

Pred 30 leti ste skupaj s kolegi somišljeniki ortodonti ustanovili SOD, ki deluje kot samostojno 

združenje v okviru SZD. Postavili ste dobre temelje za strokovno, znanstveno in 

profesionalno delo specialistov ČZO v SLO prostoru, ki so se vedno trudili za dobro ustno 

zdravje svojih pacientov v vseh starostnih obdobjih, predvsem pa otrok in mladine. Na 

osnovi teh podlag jim je bilo omogočeno, da so obravnavani na napotnico, v okviru javnih 

sredstev za zobozdravstvo; kar je tudi  v svetovnem merilu redkost. To je bil velik napredek 

in trud za socialen pristop k ortodontiji, izhajajoč iz pacienta, že v zgodnjem obdobju rasti in 

razvoja. 

Poleg odličnih strokovnih in znanstvenih podlag ste za društvo vedno poudarjali tudi 

druženje in dobro kolegialno sodelovanje doma in v tujini.  

S takim zgledom in vzorom ste vzgajali generacije ortodontov, prav vseh med nami so se 

dotaknili vaši napotki.  

Slovenski ortodonti aktivno sodelujemo na kongresih pri strokovno-znanstvenih in tudi 

socialnih kategorijah. 

S premišljenimi nasveti ste nas usmerjali in vodili v letih delovanja SOD. Pogosto s kritiko, a  

tudi s pohvalo za dobra dela. Skupaj smo se učili za delo s pacienti in stroko, skupaj smo se 

družili za vzgojo in rast v dobre kolege, dobre ljudi. 

 

Nikoli ne bom pozabila spodbudnih besed po opravljenem specialističnem izpitu, ko sem 

stopala na samostojno ortodontsko pot.   Hvala vam za to.  

Nikoli ne bom pozabila vaše prijazne besede in naklonjenega časa, ko sem potrebovala 

nasvet ali pomoč. Opazili ste dobro delo in vodenje društva v času covida, ko smo hitro 

stopili skupaj in se trudili za ohranjanje strokovne skupnosti v novih pogojih. Hvala vam za to. 

Nikoli ne bom pozabila pohvale ob  praznovanju 25. obletnice SOD, ko ste bili veseli, da 

društvo dobro deluje, da smo pomislili na ustanovne kolege in da se trudimo za vse 

generacije. Hvala vam za to.  

Nikoli ne bom pozabila vaših besed ob decembrski 30. obletnici delovanja društva, ko smo se 

zadnjič srečali, si stisnili roke in se skupaj nasmejali. Navajam, kot ste dejali: 

»Srečen sem, da SOD dobro deluje in se razvija v vseh pogledih. Ni hec, da tako veliko 

ortodontov, praktično vsi, delujejo in ostajajo skupaj že tako dolgo časa.« 

To je vaša šola, vzgoja in zapuščina, trudili se bomo, da bi tako ostalo tudi v prihodnje.  

 

Spoštovani profesor Farčnik, hvala za vse! Ortodonti vas bomo neizmerno pogrešali. 

V imenu Slovenskega ortodontskega društva svojcem in žalujočim izrekam iskreno sožalje. 

Slava njegovemu spominu, naj počiva v miru! 

 

Sanda Lah Kravanja 

Predsednica SOD 


